
Protokół Nr LVII/06
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 września 2006 roku

Otwarcie sesji – godz. 925

Zakończenie sesji – godz. 1445

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM stwierdził,  że  obrady  są  prawomocne –  w sesji 
uczestniczyło 12 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz lista obecności gości 
zaproszonych stanowią załączniki do protokołu)

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. K. Szewczaka.

Ad. 4

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz – wniósł o wprowadzenie do porządku druku Nr 5 w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu 
opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Nowej Rudzie poprzez likwidację poradni: 
diabetologicznej, gastroenterologicznej, kardiologicznej, wirusowego zapalenia wątroby, chemioterapii, 
chirurgicznej  –  konsultacyjnej,  medycyny  sportowej,  okulistycznej  leczenia  jaskry,  ortodontycznej, 
protetyki stomatologicznej z protezownią i pracownią ortodontyczną  stomatologii zachowawczej, szkoły 
rodzenia,  oddziału:  intensywnego nadzoru  kardiologicznego,  intensywnej  opieki  medycznej  (oddział 
anestezjologii),  ginekologicznego,  chirurgii  ogólnej  oraz  Pogotowia  Ratunkowego,  Przychodni 
Rejonowej  w  Radkowie  i  Przychodni  Specjalistycznej  w  Nowej  Rudzie,  jako  pierwszego  projektu 
uchwały w punkcie 9.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem wniosku zgłoszonego 
przez Burmistrza:
Głosowało 12 radnych:    za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.



Ad. 6

Przewodniczący RM – poprosił  Burmistrza o przedstawienie  informacji  z  wykonania budżetu  gminy 
Radków za I półrocze 2006 roku.

Burmistrz – poprosił aby w jego imieniu informację przedstawiła Pani Skarbnik Gminy Marlena Rogus.

Skarbnik Gminy – złożyła informację z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2006r.

Stanisław  Hajłasz  –Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  odczytał  protokół  z  posiedzenia  Komisji 
Rewizyjnej w tym temacie.

Przewodniczący RM - otworzył dyskusję w sprawie przedłożonej informacji z wykonania budżetu za 
pierwsze półrocze 2006r.

Nikt z radnych nie zabrał głosu.

Przewodniczący RM odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu 
gminy Radków za pierwsze półrocze 2006.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2006 
roku: 
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 7

W. Zimoch – Dyrektor GCKSiT – złożył sprawozdanie z działalności GCKSiT w Radkowie za sezon 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 8

Burmistrz  złożył  sprawozdanie  ze  swoich  prac  w  okresie  międzysesyjnym  (sprawozdanie  stanowi 
załącznik do protokołu).

B.  Sobczyńska  –  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Ścinawce Średniej  podziękowała  za  zorganizowanie  i 
współfinansowanie  konferencji  oświatowej  oraz  za  działania  wspomagające  działalność  edukacyjną 
Zespołu Szkół w Ścinawce Średniej a także za udzielaną pomoc finansową przeznaczoną na pokrycie 
kosztów pobytu na terenie Ścinawki nauczyciela j. angielskiego.

Przewodniczący  RM –  podziękował  Burmistrzowi  i  Dyrektorowi  GCKSiT  za  organizację  na  terenie 
Gminy Radków pobytu kandydatek Miss World.

O godz. 1205 Przewodniczący RM ogłosił przerwę
Obrady wznowiono o godz. 1225

Po przerwie w sesji uczestniczyło 11 radnych – na sali obrad nie była obecna r. K. Krugły.



Ad. 9

DRUK NR 5 –  w sprawie wyrażenia opinii  o projekcie uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 
przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół  Opieki 
Zdrowotnej  w  Nowej  Rudzie  poprzez  likwidację  poradni:  diabetologicznej,  gastroenterologicznej, 
kardiologicznej, wirusowego zapalenia wątroby, chemioterapii, chirurgicznej – konsultacyjnej, medycyny 
sportowej,  okulistycznej  leczenia  jaskry,  ortodontycznej,  protetyki  stomatologicznej  z  protezownią  i 
pracownią ortodontyczną  stomatologii zachowawczej, szkoły rodzenia, oddziału: intensywnego nadzoru 
kardiologicznego,  intensywnej  opieki  medycznej  (oddział  anestezjologii),  ginekologicznego,  chirurgii 
ogólnej oraz Pogotowia Ratunkowego, Przychodni Rejonowej w Radkowie i Przychodni Specjalistycznej 
w Nowej Rudzie

Przewodniczący RM – odczytał projekt uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Nowej 
Rudzie  poprzez  likwidację  poradni:  diabetologicznej,  gastroenterologicznej,  kardiologicznej,  wirusowego 
zapalenia  wątroby,  chemioterapii,  chirurgicznej  –  konsultacyjnej,  medycyny  sportowej,  okulistycznej  leczenia 
jaskry,  ortodontycznej,  protetyki  stomatologicznej  z  protezownią  i  pracownią  ortodontyczną   stomatologii 
zachowawczej, szkoły rodzenia, oddziału: intensywnego nadzoru kardiologicznego, intensywnej opieki medycznej 
(oddział anestezjologii), ginekologicznego, chirurgii ogólnej oraz Pogotowia Ratunkowego, Przychodni Rejonowej 
w Radkowie i Przychodni Specjalistycznej w Nowej Rudzie

B. Siemczonek – przedstawiła stanowisko Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 
w  sprawie  przedmiotowego  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  –  Komisja  proponuje 
negatywnie zaopiniować projekt uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie poprzez likwidację poradni: 
diabetologicznej,  gastroenterologicznej,  kardiologicznej,  wirusowego  zapalenia  wątroby,  chemioterapii, 
chirurgicznej  –  konsultacyjnej,  medycyny  sportowej,  okulistycznej  leczenia  jaskry,  ortodontycznej,  protetyki 
stomatologicznej  z  protezownią  i  pracownią  ortodontyczną   stomatologii  zachowawczej,  szkoły  rodzenia, 
oddziału:  intensywnego  nadzoru  kardiologicznego,  intensywnej  opieki  medycznej  (oddział  anestezjologii), 
ginekologicznego,  chirurgii  ogólnej  oraz  Pogotowia  Ratunkowego,  Przychodni  Rejonowej  w  Radkowie  i 
Przychodni Specjalistycznej w Nowej Rudzie

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Radkowie 
zawierającego  negatywną  opinię  w  sprawie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  poprzez 
likwidację  poradni:  diabetologicznej,  gastroenterologicznej,  kardiologicznej,  wirusowego  zapalenia  wątroby, 
chemioterapii, chirurgicznej – konsultacyjnej, medycyny sportowej, okulistycznej leczenia jaskry, ortodontycznej, 
protetyki stomatologicznej z protezownią i pracownią ortodontyczną  stomatologii zachowawczej, szkoły rodzenia, 
oddziału:  intensywnego  nadzoru  kardiologicznego,  intensywnej  opieki  medycznej  (oddział  anestezjologii), 
ginekologicznego,  chirurgii  ogólnej  oraz  Pogotowia  Ratunkowego,  Przychodni  Rejonowej  w  Radkowie  i 
Przychodni Specjalistycznej w Nowej Rudzie

Głosowało 11 radnych:   za – 11   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 1 – w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2006 rok

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Spraw Gospodarczych i  Rolnictwa pozytywnie   zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 11 radnych:   za – 11   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  2  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu 
eksploatacji  złoża  melafiru  „Tłumaczów  –  Gardzień  I”  położonego  w  granicach  terenu 
górniczego w Tłumaczowie  

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały. 

S. Wróbel – przedstawiciel REGIOPLAN – omówiła przedmiotowy projekt uchwały.

K. Szewczak – poprosił o pokazanie na mapie jak daleko od przesypowni znajdują się zabudowania.

S. Wróbel – pokazała na mapie gdzie znajduje się przesypownia, a gdzie najbliższe zabudowania.

K. Szewczak – poprosił o pokazanie na mapie lokalizacji zakładu przeróbczego.

S. Wróbel – pokazała na mapie pierwotną i obecna lokalizację zakładu przeróbczego. 

Michał Derencz – mieszkaniec wsi Tłumaczów – poinformował, że występuje w imieniu mieszkańców, 
rady sołeckiej i sołtysa wsi Tłumaczów – odczytał protest mieszkańców przeciwko budowie na terenie 
Tłumaczowa kamieniołomu Gardzień i Wschód 

K. Szewczak – nastąpił moment kiedy Tłumaczów znajdzie się między dwoma kamieniołomami. Wizja 
Tłumaczowa jako miejscowości turystycznej staje się fikcją.

Burmistrz – odniósł się do wypowiedzi Pana Derencza oraz do przedstawionego przez niego w imieniu 
mieszkańców protestu dotyczącego  uruchomienia kamieniołomów na terenie Tłumaczowa. Burmistrz 
poprosił  także  aby  Pan  Derencz  okazał  się  dokumentem na  podstawie  którego  reprezentuje  radę 
sołecką,  zanegował  stwierdzenie,  że  gmina  nie  interesuje  się  Tłumaczowem  oraz  poinformował  o 
nakładach z budżetu gminy dotyczących Tłumaczowa oraz o wykonywanych tam pracach.

K. Szewczak – celowo prosił Panią S. Wróbel o pokazanie pewnych miejsc na mapie, aby pokazać , że 
działania  gminy  poszły  w  tym  kierunku  aby  jak  najbardziej  zminimalizować  ich  uciążliwość  dla 
Tłumaczowa.

Burmistrz – uważa, że Tłumaczów przez 4 lata wykazywał zerowe zainteresowanie kamieniołomem, a 
świadczy o tym chociażby frekwencja na organizowanych zebraniach.

Przewodniczący RM – poprosił Pana Derencza o dopełnienie formalności i dostarczenie dokumentów 
uprawniających go do występowania w imieniu rady sołeckiej.



K.  Szewczak  –  zapytał  Pana  Sokoła  kiedy  inwestor  zamierza  przystąpić  do  prac  związanych  z 
uruchomieniem kamieniołomu.

J.  Sokół  –  jeżeli  Rada  przyjmie  przedmiotowy  projekt  uchwały  to  czynności  projektowe dotyczące 
zagospodarowania terenu oraz uzyskania zezwoleń i opinii a także zrobienie projektu instalacji powinny 
zakończyć się do wiosny przyszłego roku. J. Sokół przypuszcza, że do sierpnia przyszłego roku zakład 
będzie gotowy do eksploatacji.

O godz. 1335 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1350

Po przerwie w sesji uczestniczyło 10 radnych – z udziału w obradach zwolnił się r. S. Borkowski.

S.  Hajłasz  –  w  imieniu  Komisji  Rewizyjnej  wnosi  o  zdjęcie  przedmiotowego  projekt  u  uchwały  z 
porządku obrad celem skierowania do dalszych prac w Komisjach.

Przystąpiono do głosowania nad zgłoszonym wnioskiem:
Głosowało 10 radnych:   za – 9   przeciw – 0   wstrzymał się – 1.

O godz. 1353 liczba radnych zmniejszyła się do 9 – z udziału w obradach zwolniła się r. B. Siemczonek.

DRUK NR 3 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
A.Banaszak – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Spraw Gospodarczych i  Rolnictwa pozytywnie   zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 9 radnych:   za – 9   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  4  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli 
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania 
zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  obowiązujących  na  terenie 
Miasta i Gminy Radków

M. Pejski – Dyrektor GZUP w Radkowie – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały. 

S. Hajłasz – jeżeli jest to możliwe prosi aby w tytule (na końcu) uchwały dodać zapis: „przez właścicieli, 
którzy nie mają podpisanych umów”



M. Pejski  – uważa, że ustawa jednoznacznie precyzuje jaki  tytuł  powinna mieć uchwała rady w tej 
sprawie i nie można tego spłaszczać.

S. Hajłasz – poprosił aby w tej sprawie wypowiedział  się prawnik 

Z. Sokołowska – Kulas – nie można zmienić tytułu uchwały, gdyż jest on dokładnie sprecyzowany w 
ustawie.
 
Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
A.Banaszak – Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Spraw Gospodarczych i  Rolnictwa pozytywnie   zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 9 radnych:   za – 9   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 10

S.  Hajłasz  –  złożył  sprawozdanie  z  prac  Komisji  Rewizyjnej  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu)
P. Dyda – złożył sprawozdanie z prac Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
M.  Gancarski  –  złożył  sprawozdanie  z  prac  Komisji  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)
A.Mielniczuk - złożył sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.

Ad. 11 

S.  Hajłasz  –  zwrócili  się  do  niego  mieszkańcy  Ścinawki  Górnej  z  prośbą  o  rozwiązanie  problemu 
związanego z zakłócaniem ciszy przez KWUT  i wnosi o wystąpienie do wydziału ochrony środowiska o 
zbadanie poziomu hałasu i  do dyrekcji  zakładu w przypadku negatywnego wyniku badań natężenia 
hałasu. 

F. Majdak – przychyla się do złożonego wniosku.

Burmistrz – podejmuje się załatwienia wniosku, a przynajmniej  wyjaśnienia sprawy. 

Przewodniczący RM – poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez r. S. Hajłasza:
Głosowało 9 radnych:   za – 0   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

S.  Hajłasz –  wniosek dotyczący wykonania kolektora  –  minął  rok czasu od wykonania  kolektora a 
przyroda zrobiła swoje  - w związku z tym prosi aby wykonawca dokonał przeglądu i usunął powstałe 
usterki, np. w postaci zapadlisk



Burmistrz – przyjmuje wniosek do realizacji.

Z. Szkretka – poprosił Burmistrza o przedstawienie informacji odnośnie sprzedaży obiektu w Ścinawce 
Doolnej, w którym znajduje się ośrodek zdrowia.

Burmistrz  –  przedstawił  sytuację  związaną  ze  sprzedażą  obiektu,  w  którym  znajduje  się  ośrodek 
zdrowia w Ścinawce Dolnej oraz o działaniach podjętych  przez gminę aby tej sprzedaży zapobiec.

A.Banaszak  –  mając  na  uwadze  warunki  jakie  stawia  NFZ  przy  zawieraniu  umów  z  lekarzami 
pierwszego kontaktu nie obawiałby się sprzedaży tego obiektu.

Przewodniczący  RM –  składa  wniosek  aby  Rada  Miejska  wystąpiła  do  Starostwa  Powiatowego  z 
wnioskiem o przekazanie lub sprzedaż gminie budynku Ośrodka Zdrowia w Ścinawce Dolnej.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem w/w wniosku:
Głosowało 9 radnych:   za – 8   przeciw – 0   wstrzymało się – 1.

J. Obolewicz:
istnieje potrzeba przedłużenia muru oporowego w Sarnach 
istnieje  konieczność  zlikwidowania  gniazda  szerszeni,  które  znajduje  się  w  lipie  koło  biblioteki  w 
Ścinawce Górnej.

Burmistrz – przyjmuje wnioski do realizacji – wystąpi do RZGW o skorygowanie planu oraz wyśle straż 
pożarną celem zlikwidowania gniazda szerszeni.

F. Majdak:

prosi o to żeby w przypadku kierowania ludzi z bezrobocia do prac na terenie wsi wyposażani oni byli w 
odpowiedni sprzęt 
należy uzupełnić barierki na moście na ścieżce wzdłuż rzeki
czuje się zapomniany jako sołtys – nie został zaproszony na uroczystość odsłonięcia tablicy na moście 
Sopockim w Ścinawce Średniej, nie brał udziału przy wydawaniu pustaków
należy skierować nierobów na ul. Sikorskiego żeby wykosili pobocza (chodzi o teren koło torowiska)

Burmistrz  –  uważa,  że  F.  Majdak  przynosi  na  sesję  sprawy,  które  są  sprawami  roboczymi  o 
ustosunkował się do nich negatywnie.

Ad. 12

Nie zgłoszono

Ad. 13

Przewodniczący RM:
odczytał przekazaną do wiadomości Rady Miejskiej w  Radkowie odpowiedź na skargę Pana Marka 
Jagódkę złożoną na tą Radę – wojewoda uznał skargę Pana Marka Jagódki za niezasadną
odczytał stanowisko senatora Ludwiczaka w sprawie apelu Rady Miejskiej w Radkowie dotyczącego 
zmiany statusu przejścia granicznego w Tłumaczowie



poinformował, że wpłynęło kolejne pismo Pana Marka Jagódki – dotyczy ono jego pism z dnia 18 i 20 
lipca 2006 roku.

B. Kopalko – wnosi aby nie odczytywać pisma, ponieważ radni zapoznali się z nim na posiedzeniach 
Komisji
Przystąpiono do głosowania nad w/w wnioskiem:
Głosowało 8 radnych:   za – 8   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

S. Hajłasz – odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej dotyczące w/w pisma Pana Marka Jagódki oraz 
propozycję treści odpowiedzi na to pismo.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  stanowiska  Komisji  Rewizyjnej  jako  odpowiedzi  Rady 
Miejskiej na pismo Pana M. Jagódki:
Głosowało 8 radnych:   za – 8   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 14

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LVII sesję Rady Miejskiej w Radkowie.


